

BILBOKO UDALAK GAUR, OTSAILAK 6, EMAKUMEZKOEN GENITALEN MUTILAZIOAREKIKO ZERO TOLERANTZIAREN MUNDUKO EGUNA OSPATUKO DU

- Duela 10 urte baino gehiago, Emakumea, Osasuna eta Indarkeria Programaren barruan, Udalak lan-ildo bat du emakumeak ahalduntzeari eta genero-indarkeria prebenitzeari buruz, urian dauden etorkin-komunitateetan.
- Prestakuntza-tailer eta -ekintzen bidez, Bilboko 136 emakume eta 30 gizon osasun-agente eta emakumezkoen genitalen mutilazioa prebenitzeko agente bihurtu dira.
- Bilbon egindako lan komunitarioaren eragina nazioartean zabaldu da, herrialde askotara helarazi baitugu informazioa: Nigeria, Boli Kosta, Mali, Mauritania, Senegal, Gambia, Ghana, Burkina Faso, Kamerun, Ginea Konakry, Ginea Bissau, Sierra Leona eta Benin, besteak beste.

(*Bilbo, 2021eko otsailaren 6a*).- Bilboko Udalak gaur, otsailak 6, Emakumezkoen Genitalen Mutilazioarekiko Zero Tolerantziaren Nazioarteko Eguna ospatzen du. Duela 10 urte baino gehiago, Udalak lan-ildo bat du (Emakumea, Osasuna eta Indarkeria Programaren barruan) urian dauden etorkin-komunitateetan emakumeak ahalduntzeari eta genero-indarkeria prebenitzeari buruz. Emakumeen genitalen mutilazioa genero-indarkeria mota bat da. Mundu osoko 90 herrialdetan gertatzen da eta mundu osoko 200 milioi emakume eta neskatila kaltetzen ditu, UNICEFen datuen arabera.

Gaur egun, Bizkaiko hiriburuan, prestakuntza-tailer eta -ekintzen bidez lortu da Bilboko 136 emakume eta 30 gizon afrikar emakumezkoen genitalen mutilazioaren osasun eta prebentzioko agente bihurtu daitezela. Pertsona horiei 15 orduko prestakuntza eskaini zaie, Auzolan modulu psikosozialarekin eta Zirikatuz Feminista Taldearekin lankidetzan, euren jatorrizko komunitateetan jarduera hori bertan behera uzten laguntzeko.

Hala, elur-bolaren efektuaren bidez, 1.705 emakume eta gizoni informazioa eman eta sentsibilizatu dituzte emakumezkoen genitalen mutilazioak lege eta osasun aldetik dauzkan ondorioei buruz.

Emakumeen aurkako indarkeria honi amaiera emateko prestakuntza-ekintzak egiteaz gain, Bilbon emakumezkoen genitalen mutilazioa prebenitzeko erakunde arteko protokoloa koordinatzen du Udalak 2015az geroztik. Modu berean, 2019an, Bilboko Udalak emakumezkoen genitalen mutilazioaren aurkako Estatuko sarean sartu zen. Sare honetan, Estatuko lurralte guztiako 24 entitate, aktibista eta profesional daude.

Emakumezkoen genitalen mutilazioaren aurkako plan estrategiko eta global honek Udalaren eremua gainditzen du. Horregatik, Bilbon egindako lan komunitario honen inpakta nazioartean zabaldu da, informazioa hainbat herrialdetara iritsi baita: Nigeria, Boli Kosta, Mali, Mauritania, Senegal, Gambia, Ghana, Burkina Faso, Kamerun, Ginea Konakry, Ginea Bissau, Sierra Leona eta Benin, besteak beste

EL AYUNTAMIENTO DE BILBAO CONMEMORA HOY, 6 DE FEBRERO, EL DÍA MUNDIAL DE TOLERANCIA CERO CON LA MUTILACIÓN GENITAL FEMENINA

- Desde hace más de 10 años, en el marco del Programa Mujer, Salud y Violencia, el Consistorio tiene una línea de trabajo sobre el empoderamiento y la prevención de la violencia de género en comunidades inmigrantes presentes en la Villa.
- A través de talleres y acciones formativas, 136 mujeres y 30 hombres africanos bilbainos se han convertido en Agentes de Salud y Prevención de la Mutilación Genital Femenina.
- El impacto de este trabajo comunitario realizado en Bilbao se ha expandido transnacionalmente, habiendo hecho llegar la información a países como: Nigeria, Costa de Marfil, Mali, Mauritania, Senegal, Gambia, Ghana, Burkina Fasso, Camerún, Guinea Conakry, Guinea Bissau, Sierra Leona y Benín, entre otros.

(*Bilbao, a 6 de febrero de 2021*).- El Ayuntamiento de Bilbao conmemora hoy, **6 de febrero**, el **Día Internacional de Tolerancia 0 con la Mutilación Genital Femenina**. Respecto a esta materia, desde hace **más de 10 años**, en el marco del **Programa Mujer, Salud y Violencia**, el Consistorio tiene una línea de trabajo sobre el empoderamiento y la prevención de la violencia de género en comunidades inmigrantes presentes en la Villa. Dado que la **Mutilación Genital Femenina (MGF)** es una **violencia de género que se sucede en 90 países** de todo el mundo y afecta a más de **200 millones de mujeres y niñas** de todo el planeta, según recoge UNICEF.

En la actualidad, en la capital vizcaina, se ha conseguido a través de talleres y acciones formativas que **136 mujeres y 30 hombres africanos bilbainos** se conviertan en **Agentes de Salud y Prevención de la Mutilación Genital Femenina**. Estas personas han sido formadas durante 15 horas, en colaboración con el **Módulo Psicosocial Auzolan y Zirikatuz Feminista Taldea**, para ser **activistas para el abandono de la práctica** en sus comunidades de origen.

Así, mediante el denominado **efecto bola de nieve**, se ha informado y sensibilizado a **1.705 mujeres y hombres** sobre las consecuencias legales y para la salud de la MGF.

Además de desarrollar diferentes **acciones de formación** para terminar con esta violencia contra las mujeres, el Consistorio se encarga de coordinar el **Protocolo Interinstitucional** para la Prevención de la MGF en Bilbao desde el año 2015. Asimismo, en 2019, el Ayuntamiento de Bilbao pasa a formar parte de la **Red Estatal Libres de MGF** en la que participan **24 entidades, activistas y profesionales** de todos los territorios del Estado.

Debido a este plan estratégico y global en contra de la Mutilación Genital Femenina, que supera lo municipal, el impacto de este trabajo comunitario realizado en Bilbao se ha expandido **transnacionalmente**, habiendo hecho llegar la información a países como: **Nigeria, Costa de Marfil, Mali, Mauritania, Senegal, Gambia, Ghana, Burkina Fasso, Camerún, Guinea Conakry, Guinea Bissau, Sierra Leona y Benín**, entre otros.

